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Příprava před stáží zahrnovala očkování – povinná byla jen žlutá zimnice, já se nechala 

očkovat i proti dalším infekcím, dala jsem na doporučení lékaře v očkovacím centru, celkem 

jsem zaplatila 6 000,-, z toho 1500,- mi přispěla pojišťovna. 

Kvůli přestupu v USA – v mém případě na cestě tam v New Yorku a na cestě zpět v Miami- 

je třeba si zařídit vízum, nebo dokument Esta. Já si vyřídila Estu a stálo to přibližně 200,-. 

V kontaktu s hostující studentkou jsme byly asi tři měsíce před odjezdem, komunikace byla 

výborná,  čekali na mě na letišti, celkově cesta byla bez problémů. Jinak určitě je třeba mít 

sebou kopie dokladů a originály a kreditní karty nikde nenosit. Taktéž nedoporučuji nosit si 

cennosti a mobil po kapsách. 

 

První týden jsem nebydlela u své hostující osoby, ale u své kontaktní osoby. Rodina na mě 

byla velmi milá a pohostinná. Bohužel bydleli v celkem nebezpečné části Limy, do školy i ze 

školy mě vozili autem, sama jsem se v okolí domu vůbec pohybovat nemohla. Druhý týden 

jsem se přestěhovala k rodině své hostující osoby, bydlela v bezpečnější části města a do 

školy jsem začala jezdit autobusem. Je třeba velké opatrnosti, je zde riziko krádeží, ale dá se 

to zvládnout. Doprava je možná i pomocí taxíků, jsou levnější než u nás, ale ne všechny jsou 

bezpečné, moje hostující studentka mi vždy objednala nějaký bezpečnější, pomocí nějaké 

jejich aplikace. Vždy si domluvte cenu předem! V malých obchůdcích se dají koupit 

potraviny levně, ale nejsou ceny na zboží a vše se snaží prodat hodně dráž cizincům, než 

místním. V supermarketech jsou ceny podobné, nebo trochu dražší, než u nás. 

Stravovala jsem se ale hlavně v rodině, u které jsem bydlela, připravovali mi snídani, oběd i 

večeři, bylo to skvělé. Moc hezky se o mě starali. 

 

Co se týče samotné stáže, ta pro mě byla bohužel zklamáním. V ústavu o mě vůbec nevěděli, 

nevěděli, že přijedu. První den jsem několik hodin čekala, než se mě ujala jedna lékařka a 

vysvětlila mi, že tam žádný projekt neběží. První týden ani nechtěli, abych tam chodila, místní 

student mi naštěstí zařídil, že jsem mohla někdy jít do nemocnice. Od druhého týdne jsem 

začala docházet na fakultu, ale v laboratoři pro mě nebyla skoro nikdy žádná práce, běžně mě 

nechávali několik hodin čekat, například mi řekli, atˇ přijdu na devátou a sami přišli ve 

dvanáct. Když jsem se pokoušela si o tom s nimi promluvit, nikam to moc nevedlo. Ale jinak 

byli milí, příjemní. Nicméně samotný výzkum pro mě byl opravdu velkým zklamáním. 

 

Bydlela jsem v Limě. Není to moc bezpečné město a v samotné Limě toho moc k vidění není. 

Je těžké, se kvůli vzdálenosti setkávat s ostatními studenty. Kdybych jela znovu do Peru, asi 

bych si vybrala jiné město. 
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Co se týče cestování, skvěle se o nás starali studenti z místní pobočky IFMSA, jediný problém 

byl, že jeden student, který nám kupoval letenky z Limy do Cuzca, nás pravděpodobně okradl 

asi o 50 dolarů na osobu, cena kterou si vzal byla o padesát dolarů jiná než na letence, (dal 

nám jenom boarding pasy, na kterých není cena a jeden student si pak našel svůj elektronický 

ticket na internetu  a tak se na to přišlo). Peníze musel vrátit a byl vyloučen z IFMSA. Jinak 

jsme cestovali každý víkend a pak ještě jeden celý týden, cestování předčilo moje očekávání. 

 

 

Celkově byla stáž velkou zkušeností, líbila se mi, hlavně díky skvělé rodině, mám je moc 

ráda. Jak jsem psala výše, zklamáním pro mě byl výzkumný projekt. S cestováním, sociálním 

programem jsem byla moc spokojená. Stáž v Peru doporučuji, hlavně těm, kteří hledají něco 

trochu dobrodružnějšího  Někdy je to trochu nebezpečné, ale myslím, že s opatrností se to 

dá zvládnout dobře. 

 

 

 

 

 


